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Referat 

Mødetidspunkt 14. juni 2022 kl. 12:30 - 15:00 

Mødested Selma Lagerløfs Vej 2, 9220 Aalborg Øst 

Lokale 1.2.275 

Referent Uddannelseskonsulent, Julie Sørensen  

Deltagere Rikke Grøftehave Nielsen, Røntgenafdelingen på Hospitalsenheden Vest 

Karina Baadsgaard Christensen, uddannelsesansvarlig radiograf, Aalborg Universitetshospital 

Rikke Palmgren, uddannelsesdirektør og rektor, TECHCOL-LEGE 

Anne Dorte Blankholm, forskningsradiograf, MR Research Centre, Århus Universitetshospital, Skejby 

Jens Kristian Vejle-Sørensen, lektor ved UCN. 

Louise Møller, uddannelsesleder, Radiografuddannelsen, UCN 

Julie Sørensen, Uddannelseskonsulent, Radiografuddannelsen, UCN 

Fraværende  Iben Bøgh Bahnsen, uddannelseschef, Sundhedsuddannelserne, UCN  

Christina Hounsgaard, ledende radiograf, Regionshospital Nordjylland  

Michell Kannegaard-Olesen, områdeleder, UCN act2learn Sundhed, Social- og Neuropædagogik 

Stefanie Amanda Heiselberg, studerende ved UCN 

Kristine Jensen, studerende ved UCN 

Christian Gøtsch Hansen, næstformand, Radiografrådet 

Michael Firring Mikkelsen, adjunkt ved UCN 

Mødeleder Uddannelsesleder, Louise Møller  

Afdeling Radiografuddannelsen 

Forplejning  Frokost + kaffe og kage  
 

Uddannelsesudvalgsmøde  

1. Godkendelse af dagsorden 

 

2. Velkommen til en ny funktionsperiode  

2.1 Sagsfremstilling  

Vi holder en præsentationsrunde, hvor alle medlemmer præsenterer sig.   

2.2 Referat  

Der afholdes en kort præsentationsrunde med fokus på institution/rolle og motivation for at være i 

uddannelsesudvalget. 
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2.3 Gennemgang af regelgrundlag for uddannelsesudvalget v/Louise Møller   

 

2.4 Sagsfremstilling  

Vi gennemgår afsættet for Professionshøjskolers uddannelsesudvalg med henblik på konstituering 

af formand for uddannelsesudvalget.    

Bilag 1 Uddannelsesudvalg på UCN  

Bilag 2 Bekendtgørelse om standardvedtægt for professionshøjskoler for videregående uddan-
nelser (retsinformation.dk) - Bekendtgørelse om standardvedtægt for professionshøjsko-
ler for videregående uddannelser (§16) 

Bilag 3 Kommissorium for Uddannelsesudvalg ved UCN Radiografuddannelsen  

2.5 Referat  

Der aftales på mødet, at Louise drøfter med Christina Hounsgaard, om hun eventuelt ønsker at være 

formand for uddannelsesudvalget. Derfor udsættes konstitueringen til kommende uddannelsesud-

valgsmøde.  

Louise gennemgår kommissoriet for Uddannelsesudvalg ved UCN Radiografuddannelsen og hvilke 

opgaver uddannelsesudvalget varetager. Uddannelsesudvalget er et rådgivende udvalg ift. det stra-

tegiske.  

Der er enighed om, at det er vigtigt at have et fokus på, at stråleterapien også indtænkes ind i arbejdet 

i uddannelsesudvalget. Det skal være et forsat fokus, selvom der ikke sidder repræsentanter som 

arbejder i stråleterapien.  

Anne Dorthe spørg til antallet af studiepladser på studieretningen stråleterapi? 

Louise fortæller, hvordan de studerende er fordelt; 1 plads i Aalborg, 1 plads i Herning, 3 pladser i 

Aarhus. 

I Region Nordjylland er der en referencegruppe for Radiografuddannelsen. Referencegruppens opga-

ver og formål bliver drøftet. Louise fortæller, at referencegruppen er på Regionens initiativ.  

Anne Dorthe spørg til, om der ikke burde være et nationalt forum lignende?  

Louise fortæller, at Radiograf Rådet arbejder mere med de brede uddannelsesperspektiver på leder-

niveau nationalt. Eksempelvis et udbud af en kandidatuddannelse.  

3. Mulighed for spørgsmål til institutionel beretning v/Louise Møller  

3.1 Sagsfremstilling  

Den institutionelle beretning er vedlagt i mødeindkaldelsen. Den gennemgås ikke minutiøst, men alle 
opfordres til at have læst beretningen på forhånd, og vi drøfter emner, som af udvalget fremhæves.  

3.2 Referat  

Anne Dorthe tilføjer, at det er et flot økonomisk overskud for 2021.  

https://www.ucn.dk/om-ucn/organisation/organisation/udvalg/uddannelsesudvalg
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2014/192
https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2014/192
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Louise fortæller, at vi på Radiografuddannelsen gerne vil have det til at gå i nul og ikke nødvendigvis 
have et så stort overskud.  

Der bliver spurgt ind til optagelsen på kvote 2 og rekruttering.  

Louise fortæller, at kommunikation har arbejdet med at kortlægge en brugerrejse. Kortlægningen har 

givet tre kategorier; de unge studenter, de afprøvende sabbatister og de modne genstartere. Bruger-

rejsen skal blandt andet være med til at kortlægge, hvordan de forskellige grupper kontaktes.  

Endnu et fokusområde i forbindelse med brugerrejsen er en højere kvalitet i tutorarbejdet – derfor 
bliver der lavet uddannelse til tutorerne i august.  

Rikke fremhæver, at et væsentligt opmærksomhedspunkt ift. de kommende årgange er, at de har 
været hjemsendt under Corona og de på gymnasiet oplever de studerende forskellige fra de tidligere 
årgange.   

4. Uddannelsens beretning v/Louise Møller  

4.1 Sagsfremstilling  

Louise gennemgår på mødet kort nyt fra uddannelsen.  

4.2 Referat  

Der har i foråret 2022 været gennemført APV på alle UCNs uddannelser. Der har ikke været meget 

at behandle i Radiografuddannelsens APV. Uddannelsen har dog valgt at lave en handleplan, som 

har fokus på medarbejdernes kommunikation og konfliktløsning hinanden imellem.    

Uddannelsen arbejder med et fokus på fastholdelse af de studerende. Der er et stabilt frafald over en 

lang årrække. Der er ikke et markant større frafald pga. covid. Uddannelsen ønsker dog stadig at 

arbejde med at nedbringe frafaldet.   

Louise fortæller, at der har været åbent hus i onsdags ved UCN - Radiografuddannelsen var velbe-

søgt. Der var fyldt helt op til oplæggene. UCN afholder både fysisk og virtuelt åbent hus, det fordrer 

også, at vi når længere ud ift. potentielle studerende. Det er spændende, om det kan ses på optaget 

ift. den regionale fordeling.  

Der arbejdes med at finde klinikpladser, så de ledige studiepladser kan fyldes op. Der bliver i forlæn-

gelse heraf spurgt til, om alle studerende skal have NUK. og stråle?  

Louise fortæller, at der er kliniske ECTS inden for begge områder, som skal opfyldes. Louise fortæller, 

at klinikperioden i henholdsvist NUK. og stråle bliver reduceret til fem dage og der i stedet bliver igang-

sat studieaktiviteter på skolen som supplement.  

I Region Midt mangler de at finde klinikpladserne på stråle på 3. semester. Region Nord behandler de 

to sidste studiepladser i kompetenceforum mandag. Region Midt melder også tilbage i løbet af denne 

uge.  

UCN og lederne fra klinikken har afholdt et møde med fokus på samarbejdet ift. uddannelsesopgaven. 

Mødet har givet anledning til, at vi skal kigge på samarbejdet og mødefrekvensen, så vi kommer lidt 

tættere sammen. Der er eksempelvis kun møde med de kliniske vejleder en gang årligt – måske er 

dette for lidt.   

Personalesituationen er således, at der på nuværende tidspunkt er 10 adjunkter/lektorer; en ph.d.-

studerende og en på barsel.  
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5. Behandling af kvalitetsdata ved UCN v/Louise Møller   

5.1 Sagsfremstilling 

Af kommissoriet for uddannelsesudvalget fremgår det, at UCN ønsker, at uddannelsesudvalget råd-

giver om kvalitetsarbejde i forbindelse med uddannelsen.   

I forlængelse heraf vil vi på møde gennemgå, hvordan der arbejdes med kvalitet på UCN, herunder 

hvilke data der danner grundlag for kvalitetsarbejdet. Vi drøfter samtidigt om der er særlige områder 

indenfor kvalitetsarbejdet, som vi ønsker at have fokus på i uddannelsesudvalget for Radiografuddan-

nelsen.  

5.2 Referat  

Ifølge kommissoriet skal uddannelsesudvalget drøfte kvalitet knyttet til uddannelsen. Der bliver under 

punktet derfor drøftet hvilke områder, der kunne være særligt interessante at drøfte på de kommende 

møder.  

På nuværende tidspunkt er der et stort fokus på uddannelse og rekruttering indenfor faget – Radio-

grafrådet holder i september et topmøde med fokus på uddannelse og rekruttering fremadrettet.   

Der er derfor enighed om, at det kan være interessant at se på dimittendmålingen – synes dimitten-

derne egentligt, at de har de tilstrækkelige kompetencer?  

Derudover er der enighed om, at det kan være interessant at se på frafald og fastholdelse.  

• Får vi de rigtige studerende ind? 

• Er der forskel på kvote 1 og kvote 2 studerende ift. frafald?  

• Er der korrelation mellem indgangs karakter og frafald? 

• Der sker en stigning i studerende som tilbydes SPS – har det betydning for fastholdelsen?  

• Interesse i at se på overgangen fra gymnasiet til videregående uddannelse. Hvad er det for nogle 

ungdomsårgange der kommer ind, og hvordan skal vi arbejde med det? 

6. Udflytning af uddannelser og 2030-sektorplan på 

professionshøjskoleområdet v/Louise Møller 

6.1 Sagsfremstilling  

I kølvandet på den politiske beslutning om, at flere studiepladser skal placeres uden for Danmarks fire 

største byer, har VIA University Colleges bestyrelse i december 2021 vedtaget et oplæg fra direktio-

nen om, at VIA vil arbejde frem imod at etablere en radiografuddannelsen i Herning og en jordemoder- 

og læreruddannelse i Horsens.  

VIA har meldt ud, at de ønsker at der skal være studiestart fra 2023 med et optag på cirka 30 studie-

pladser. De ovenstående ønsker fremgår af den institutionsplan, som VIA har indsendt for deres øn-

sker frem mod 2030.  

UCN har i sin institutionsplan udtrykt bekymring over, at VIA ønsker at uddanne radiografer og jorde-

mødre i Midtjylland. En opgave som UCN i dag løser sammen med det midtjyske sundhedsvæsen. 
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I tilbagemeldingen på 2030-sektorplan på professionshøjskoleområdet noterer aftalepartierne: ”sig, at 

VIA, ud over socialrådgiver som følger af aftalen, ønsker at arbejde videre med mulighederne for at 

etablere nye uddannelsesudbud i Midtjylland, bl.a. lærer, jordemoder og radiograf. Partierne opfordrer 

VIA til at søge et tæt samarbejde med de omkringliggende videregående uddannelsesinstitutioner 

herom med henblik på at understøtte den regionale forsyning i Midtjylland, uden at det skaber uhen-

sigtsmæssig konkurrence med eksisterende uddannelsesudbud.”   

På mødet fortæller Louise om den videre proces, og vi drøfter eventuelle bekymringer eller spørgsmål 

til processen. Nedenfor i bilagene er der mulighed for at læse mere om punktet. 

 

Artikel  Debat: Nye uddannelser kan skade det nordjyske sundhedsvæsen (ucn.dk) 

Artikel  Aftale om udflytning løser ikke fremtidens rekrutteringsudfordringer (ucn.dk) 

Artikel  Plan om nye sundhedsuddannelser i Midt vækker bekymring i Nordjylland - Altinget: 
Forskning 

 

6.2 Referat  

Louise fortæller kort om VIAs ønsker ift. et udbud af Radiografuddannelsen i Herning. VIA havde først 

meldt ud, at de ville sende en ansøgning til RUVU (Det rådgivende udvalg for vurdering af udbud af 

videregående uddannelser) i september, men UCN er efterfølgende blevet informeret om, at VIA in-

ternt har en tidsplan, der går på, at de tidligst søger prækvalifikation pr. februar 2023. Derfor er der 

også begrænset med nyt. 

Næste møde 

19. september  

7. Eventuelt 

• Efter- og videreuddannelse; det sidste kursusforslag der blev vendt, var om MR-sikkerhed.  

• Bygge bro – studievalg –  

 

 

https://ufm.dk/lovstof/politiske-aftaler/aftale-om-flere-og-bedre-uddannelsesmuligheder-i-hele-danmark/bilag-b-sektorplan-for-professionshojskolerne.pdf
https://www.ucn.dk/om-ucn/nyheder/nyhedsvisning?Action=1&NewsId=600&PID=1504491
https://www.ucn.dk/om-ucn/nyheder/nyhedsvisning?Action=1&NewsId=612&PID=1504491
https://www.altinget.dk/forskning/artikel/plan-om-nye-sundhedsuddannelser-i-midt-vaekker-bekymring-i-nordjylland
https://www.altinget.dk/forskning/artikel/plan-om-nye-sundhedsuddannelser-i-midt-vaekker-bekymring-i-nordjylland
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